
Kattusseqatigiit Partiiat 
 

19 Januar 2011   

 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 
 

1. Hvor er man nået mht. indsamlingen af oplysningerne om fordele og ulemper vedrørende 
etablering af aluminiumsanlæg?  

 
2. Hvornår agter man at foretage mere forståelige og uddybende oplysningskampagner til 

befolkningen?  
  (Medlem af Inatsisartut Knud Fleischer, Kattusseqatigiit Partiiat) 

 

 

Begrundelser: 

 

Jeg mener det er på sin plads at spørge, om samtlige partier virkelig vil arbejde for etableringen af 

aluminiumsanlægget, hvor pressen, i den seneste tid, har advaret mod farerne og følgerne for 

befolkningen, dyr, fisk og miljøet. Så, mon etableringen af anlægget er så farlig, som pressen giver 

udtryk for og kunne det ikke tænkes, at befolkningen ajourføres mere uddybende om hvor man er 

nået ifm. indsamlingen af oplysninger? 

 

Idet de oplysninger jeg har fået dels fortæller, at landets fårehold, igennem mange år, stadig ikke 

har mødt eller oplevet ulemper ved aluminiumsanlæg, og denne fåreholder har ligeledes drevet 

produktion af får til Grønland igennem mange år, også til udlandet uden stadig at blive påvirket af 

aluminiumsanlægget.  


